
4 13 16

Valdemar Grešík:
Můj syn u mne nyní pracuje 

a hlavní rada byla a je: 
“Dělej vše poctivě!”

reCePTY:
Základem pizzy nemusí být 

mouka! Zkuste to jinak 
a zapojte cuketu.

JEŽÍŠEK JE V LÁZNÍCH
Naplno odstartovala 

plánovaná rekonstrukce 
kaple na Opuce.
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Napište Nám 
Máte jakoukoliv 

připomínku k dění v obci? 
Potřebujete veřejně vyjádřit 

svůj názor k aktuální 
situaci, radnici či chcete 

obyvatelům něco vzkázat, 
poděkovat či si postěžovat? 

Napište nám! 
Příspěvky, prosím, zasílejte 

na e-mailovou adresu: 
obec@chotimer.cz.
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Hezký den, milí sousedé, 

Chotiměř je čimdál 
lepší. Děkuji Radime. 
Kdepak, toto není 
překlep ani tisková 
chyba. To je citace 
vzkazu, který se obje-
vil během nedávného 
Dne obce na nástěn-
ce k  tomu připrave-
né. Vašek s  Hankou 
z  PRO Chotiměř při-
šli s pěkným nápadem 
vytvořit prostor, kam 
by děti i dospělí mohli ono srpnové sváteční odpoledne psát vzkazy a přání naší 
vesnici. Sešla se jich skutečná záplava, koneckonců na vnitřních stranách obál-
ky tohoto vydání uvidíte sami. Jedním z  poselství je právě to o „čimdál lepší 
Chotiměři“. Takhle kouzelně to napsala malá Nina a moc jí za to děkuji. A to  
i přesto, že její vzkaz míří za Radimem, byť prý myslela na mě. Nevadí, jsem na 
to od děvčat zvyklý. Je to osud nás starších, životem tak nějak opotřebovanějších 
bratrů. Ale teď vážně. Podstata a pozitivum této zprávy je pro mne někde jinde.  
A sice ve sdělení, že „Chotiměř je čimdál lepší“. Já si totiž myslím, že je vlastně 
jedno, které jméno následuje za poděkováním. Takže Ninuš, vůbec se nezlobím, 
ba naopak! Klidně zde mohlo být: Děkuji Evo. Děkuji Vláďo. Děkuji Vašku. Dě-
kuji Renato. Děkuji Petře. Děkuji Věrko. Příležitostí je na těchto stránkách bez-
počet, uvidíte sami. 
Třeba Děkuji Aleši, Pavle, Tomáši a Mariáne.  Za práci, kterou jste na začátku 
léta odvedli na jihu Moravy v obcích zasaženým tornádem. Nebyla to samozřej-
most, přesto jste to tak vzali. Měl jsem radost z toho, že se do party mířící do 
krizové oblasti hlásilo ještě více našich dobrovolných hasičů, než kolik bylo mož-
né vyslat. Byli jsme užiteční a Chotiměř pomohla tam, kde bylo opravdu třeba.  
O náročnosti této pomoci si přečtete i na následujících stránkách. 
Děkuji pane Grešíku. Nejste z Chotiměře, přesto k nám definitivně patříte. Kdy-
koliv se na Vás obrátíme i s tou nejkomplikovanější prosbou, nikdy neodmítnete. 
Moc si toho vážíme. A děkuji i za rozhovor, kterým ukazujete svůj vztah k Choti-
měři a okolí. Nejlépe se bude číst u dobrého čaje, který je součástí tohoto vydání. 
Děkuji každému z vás, kdo se zamýšlí nad tím, co odkládá do popelnice. Proč? 
Protože to funguje! Důkazem je jednoduchý graf nákladů na svoz za několik 
prvních pololetí posledních let. Je mi jasné, že toto téma občas otravuje a doslova 
„nevoní“. Ale patří k našim životům a jsme rádi, že mu dáváte velkou důležitost. 
Koneckonců, děláme to nejen pro sebe, ale i pro naše děti a děti našich dětí. Ně-
kdy je dobré podívat se dopředu.  
A někdy je dobré podívat se i zpět. Proto děkuji Jendo Pátku. Za příběh úplně 
obyčejné fotky kluka na domácím skateboardu. Vznikla v Chotiměři před více 
než třiceti lety. Je to jen okamžik. Ale zůstává tahle úžasná unikátní vzpomínka. 
Vzpomínka na dobu, kdy slovy Marka Ztraceného „mobily tenkrát ještě nebyly  
a když se řeklo v pět, tak bylo se v pět“. Bylo se venku, bylo se spolu, bylo se 
dobře. 
Když jste se v Den obce rozhlédli po velkém hřišti, museli jste mít radost. Pro-
tože se bylo venku, bylo se spolu a bylo se dobře. A Chotiměř snad byla zase  
o kousek „čimdál lepší“. 
Díky za to Vám všem! 
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•••• ROZHOVOR

Jeho sady nemůžete při cestě do Chotiměře přehléd-
nout. Jsou čisté, prořezávané a udržované. pravidelné 
řady stromků jsou i díky jeho práci nedílnou součástí 
našeho okolí. Děčínský podnikatel Valdemar Grešík 
v Chotiměři sice nežije, ale vztah k místu má tak silný, 
že se stal bez nadsázky lokálním patriotem.  potřebujete 
pomoci? Chcete s ním spolupracovat? Žádáte o prostou 
radu? Nikdy neodmítne. „V Chotiměři to pro mne při-
tom začalo jedním hrušňovým sadem,“ říká v rozhovo-
ru vedeným v době, kdy hrušky v jeho sadech dozrávaly 
v překrásném krásném světle začínajícího babího léta.

Vzpomenete si na svoji první návštěvu Chotiměře? 
Samozřejmě. Fascinovalo mě množství rozkvetlých 
sadů a pohled na Milešovku. A obec na mne působila 
velmi upraveně a poklidně.

Věděl jste hned, že tu také chcete jednou hospodařit, 
nebo nápad uzrál až později? 

Vše začalo koupí hrušňového sadu na  Hrušovce od 
pana Šmatláka. Sad mne okouzlil a rozhodl jsem se dát 
ho do pořádku. Pak jsem k tomu přidal třešňový sad na 
Opuce a jabloňový u hřbitova. Nakonec přišla výsadba 
nového sadu na Opuce.

Považujete se víc za zemědělce, farmáře nebo třeba by-
linkáře, jak Vás média často označují? 
Popravdě asi nejvíc času věnuji bylinkám, ale v létě je ze 
mě zase spíš farmář.

 „Synovi radím, 
aby vše dělal poctivě,“ 
říká sadař a farmář Valdemar Grešík
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Vy máte přírodní medicínu v rodině. Je pravda, že se jí 
věnoval již váš pradědeček? 
Ano, můj praděda byl světoznámý botanik z  Levoče. 
Dokonce vytvořil herbář, který má 25 tisíc položek!  
A věnoval se také přírodní medicíně.

Co všechno vlastně zahrnuje vaše práce a hospodaření 
v Chotiměři a okolí? O kolik sadů a pozemků se staráte 
a jaké jsou právě z nich výstupy a produkty? 
Staráme se o několik hektarů starých a nově vysazených 
sadů, ovoce většinou sami zpracováváme. Nejčastěji na 
mošty, džemy, pálenky a také je sušíme.

Chotiměř a okolí je vhodná především pro pěstování 
hrušek? Čím to je? 
Hrušně oproti jabloním vyžadují teplejší stanoviště  
a středně těžkou až těžší půdu. A přesně takové pod-
mínky okolí Chotiměře poskytuje.

Zabýval jste se před tím, než jste začal v našem okolí 
sadařit, historií místních sadů? 
Ano, pátral jsem po tom. Hodně jsem se dozvěděl od míst-
ních pamětníků, kteří ještě zažili slávu chotiměřských sadů. 
Hodně mi pomohla například paní Bartáková a další.

A jak se tedy liší hruška vypěstovaná v sadu v Choti-
měři od hrušky, kterou běžně koupíte v supermarketu 
za poměrně velké peníze?
Rozdíl je značný, je to dáno nejen složením místní 
půdy, která dává ovoci kořenitou chuť, ale i agrotechni-
kou. Jsme ve svazu integrované produkce ovoce, která 
mimo jiné značně omezuje použití chemie při pěstová-
ní. Možná si místní všimli, že například nepoužíváme 
herbicidy. Trávu prostě sekáme a mulčujeme.

Narazil jste v Chotiměři nebo v širším Českém středo-
hoří na bylinky, které stojí za pozornost třeba pro do-
mácí léčbu a prevenci? 
Pestrost bylin je v okolí Chotiměře poměrně velká, ze-
jména na nesekaných plochách. Rostou tu teplomilné 
druhy, které se jinde moc nevyskytují. Z běžných druhů 
je zde velký výskyt řepíku, kakostu a kozlíku.
Stále silným trendem zůstává udržení bio kvality, stále 
více zákazníků ji vyžaduje, byť jde o dražší produkty. 
Na druhé straně nás ale zdražování  nutí hledat cesty  
k levnému ovoci a zelenině a souvisejícím výrobkům. 

Jakou budoucnost podle vás čistota a bio kvalita v ze-
mědělství má? 
Biokvalita má určitě budoucnost, i když existuje bohu-
žel poměrně málo lidí, kteří jsou za ni ochotni připlatit. 

Ochutnáváte osobně každý váš nový výrobek, napří-
klad čaj, džem nebo pálenku? 
Je to dokonce moje povinnost. Jsem autorem veškerých 
našich výrobků, takže jsem samozřejmě ochutnal všechny.

Vaše firma Valdemar Grešík – Natura je na trhu již tři 
desítky let. Podnikat jste začal vlastně hned po revolu-
ci. Co by dnes velmi zkušený Valdemar Grešík poradil 
kdysi začínajícímu Valdemarovi?   
Je to tak, naše firma existuje již přes třicet let. A co bych 
poradil? Můj syn Waldemar u mne nyní pracuje a hlav-
ní rada byla a je: “Dělej vše poctivě!”
 
Chotiměř vám vděčí a děkuje za vaši vstřícnost a po-
moc, především v oblasti správy drobných sakrálních 
památek. Vloni jste finančně podpořil opravu křížku 
na Opuce, letos podporujete také rekonstrukci výklen-

kové kaple. Proč jsou tyto stavby 
pro naši krajinu a kulturu význam-
né?
Myslím, že takové stavby jsou ne-
odmyslitelnou součástí naší kultur-
ní krajiny. Promlouvá skrze ně duše 
našich předků a pomáhají udržet 
generační kontinuitu.

A které místo v Chotiměři vy sám 
máte nejraději? 
Asi Opuku. To místo má atmosféru 
a krásné výhledy.

Nastává podzim, kromě jiného  
i čas nachlazení, navíc doba covi-
dová nekončí. Co jako expert na 
bylinky doporučíte Chotiměřanům 
v rámci prevence před nachlaze-
ním a ztrátou imunity? 
Určitě bylinné čaje s obsahem echi-
nacey a rakytníku. Kdo nemá čaje 
v oblibě, existují i přípravky ve for-
mě kapek. Dobrou prevencí je i zvý-
šená konzumace domácího ovoce. •
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     dpadY
Kam mohu vyhodit staré boty? 
Boty, stejně jako použitý textil, rozhodně nepatří do po-
pelnice, zbytečně zabírají místo a tento způsob likvida-
ce není ekologický.
Obnošené boty je nejjednodušší odnést do sběrného 
místa, kde se obec postará o jejich likvidaci. Zde je 
připraven speciální box na textil, obuv, tašky, kabelky 
a další doplňky či bytový textil. Věci plesnivé či znečiš-
těné chemickými látkami můžete předat v rámci svozu 
nebezpečného odpadu. 

Chci se zbavit vytříděného papíru, ale 
kontejnery jsou plné. Kam s nimi? 
Papírového odpadu je stále více a kontejnery skutečně 
bývají občas plné. Pokud se tak stane a vámi donese-

ný papír se do nádoby nevejde, můžete ho připravit 
na stanoviště těsně před svozem v pondělí ráno nebo 
v neděli večer. Stejně tak je možné počkat, až svozová 
firma kontejnery vyprázdní a bude v nich dostatek mís-
ta. Termíny jsou uvedeny přehledně ve svozovém ka-
lendáři na www.chotimer.cz. Pokud si přece jen nejste 
jisti nebo potřebujete odvoz řešit urgentně, kontaktujte 
prosím vedení obce. Rádi vám pomůžeme a společně 
problém vyřešíme. 

Kam mám vyhazovat krabičky od jíd-
la, které si hotové vozím domů? 
Polystyrenové krabičky nepatří do papíru. Tyto termo-
obaly, tácky nebo kelímky patří do plastů, tedy do žlu-
tého kontejneru nebo do pytle. Krabičky by neměly být 
mastné nebo se zbytky jídla. •

ČaSto KlaDeNé otázKy

Téměř před rokem zastupitelstvo obce Chotiměř schváli-
lo změnu v četnosti vývozů nádob na směsný komunální 
odpad. Místo tradičního zimního týdenního rytmu byl 
zvolen celoročně svoz čtrnáctidenní. Cílem bylo ještě více 
motivovat jednotlivé 
domácnosti k pečlivěj-
šímu třídění a součas-
ně tím snížit počet vy-
prázdněných popelnic. 
Když se ohlédneme 
a porovnáme letošní 
avýsledky s předchá-
zejícími roky,  je z při-
loženého grafu patrné, 
že se počet popelnic  
i náklady na jejich svoz 
daří snižovat. Zatím-
co v  první polovině 
let 2017–2019 stoupa-
ly celkové částky nad 
100 000 Kč, v letošním 
roce se blíží k hranici 
70  000 Kč. Děkuje-

Jak se daŘí snIžOvaT pOčeT 
VYVezeNých pOpelNIc? 

me každému z vás za zodpovědný přístup a věříme, že se 
podaří tento trend udržet, hlavně kvůli novému zákonu  
o odpadech, který je mnohem přísnější a omezuje ukládá-
ní odpadu na skládku. •
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PŘÍBĚH FOTKY••••

rvní skate, první jízda. A pravděpodobně také vů-
bec první prkno s kolečky v Chotiměři. Fotka už je 

opravdu letitá. Poznáte to nejen podle škrábanců a za-
šlých barev, ale také podle XXL velikosti zvonů na mých 
eppes rádes džínách. Její pořízení odhaduji na rok 1976 
nebo 1977. Česká ulice tehdy dostala nový asfaltový 
povrch. Pro nás, průkopníky nové adrenalinové zábavy 
pokrokové mládeže, se stala skvělou dráhou. 
Prkno na kolečkách neboli skateboard jsme v  té době 
znali jen ze vzácných fotek barevných časopisů, které 
přinesli kamarádi, jejichž rodiče se znali s někým, kdo 
tyto časopisy někde pod rukou sehnal. To je v dnešní 
době, kdy obrázek vyfotíte v Los Angeles a do minuty 

ho vidí celý svět, asi nepochopitelné. Ale tehdy se nové 
věci šířily postupně a dlouho. 
Vzpomínám si, že jsem svůj skate vyráběl po škole  
v dílnách litvínovského učňáku, a protože jsem 
spoustu času trávil v  Chotiměři na prázdninách 
u babičky, bral jsem si tento nový převratný vyná-
lez s sebou. S partou místních kamarádů, například 
Břeťou Kafkou nebo Jirkou Hájkem, jsme pak řádili 
na ulici a zkoušeli první triky, a tak vznikl i tento 
snímek. Vlastně už nevím, kdo ho vyfotil. Ale je tak 
nějak symbolické, že o něm píšu v roce 2021, kdy se 
skateboard vůbec poprvé objevil mezi olympijskými 
sporty. •

P
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•••• PŮLROK HASIČŮ

první polovina roku je za námi. Jaká byla z pohledu 
JSDH Chotiměř? intenzivní a pestrá především v ob-
lasti zásahů. Kromě toho se do kroniky zapíše tento 
rok také posílením týmu o nové členy a pořízením 
důležité výbavy. 

technika a nové posily
Uplynulá zima přinesla nečekanou sněhovou nadílku  
a jednotka toho využila k seznámení s novým dopravním 
vozem Transporter T6.1 4x4. Proběhly testy v  těžkých 
jízdních podmínkách, včetně využití sněhových řetězů 
v okolních kopcích. V únoru se pak podařilo rozšířit vy-
bavení jednotky o Termokameru FLIR K2. Pořízena byla 
z finanční odměny za druhé místo v Anketě dobrovolní 
hasiči roku. I v letošním ročníku se opět ucházíme o dob-
ré umístění, a proto doporučujeme sledovat na podzim 
naše sociální sítě, kde se dozvíte podrobnější informace. 
Současně probíhala pravidelná údržba vozového parku, 
školení členů a kondiční jízdy strojníků. 
Hned na začátku roku posílili naše řady noví členo-
vé: Jakub Wajshajtl, Radim Wajshajtl, Pavel Fulín ml.  
a Zdeněk Vrba ml. Postupně se seznamovali  s tech-
nikou, činností, zásadami a pravidly hasičské práce. 
V tuto chvíli za sebou už mají několik výjezdů a úspěš-
ně se zařadili do jednotky. 

zásahy: morava, velký požár lesa a výbuch v pReolu
Činnost jednotky zahrnuje kromě výjezdů i pomoc 
při údržbě obce a okolí. Na přelomu zimy a jara jsme 
začali další etapu čištění potoka, tentokrát od požární 
nádrže k rybníku. Začátkem léta jsme asistovali při zá-
sahu ve firmě PREOL, kde jsme spolupracovali s HZSP 
Lovochemie, která v té době intenzivně řešila následky 

výbuchu. Pomáhali jsme také na Moravě po řádění ni-
čivého tornáda.
Psychicky velmi náročný byl výjezd, který se odehrál 
2. března, kdy jednotka na nedaleké D8 pomáhala s li-
kvidací hromadné nehody kamionů a bohužel také vy-
prošťovala usmrcené osoby z kabiny nákladního auta.  
I přesto, že pro některé členy to byla první podobná 
zkušenost, všichni zasahující se zachovali jako praví 
profesionálové.
V paměti nám utkvěl i večerní výjezd do obce Leská ne-
daleko Třebívlic, kde hořela obrovská hromada usklad-
něného dřeva a požár se přenášel do okolních lesů. Jed-
notka zde zasahovala oběma vozy v počtu 7 hasičů.
Jeden z nejtěžších byl výjezd k následkům výbuchu, ke 
kterému došlo 5. července večer v areálu firmy PREOL 
v Lovosicích. Na místě bylo mnoho jednotek z celého 
okolí. Vnímali jsme všudypřítomné nebezpečí dalších 
výbuchů. Bohužel došlo i ke zranění tří hasičů z HZSP 
Lovochemie. Jednotka zasahovala celou noc. •

pOMOC na MOravĚ I zásaH v LOvOsICíCH
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PŘEHLEd VýJEZdŮ JSdH CHOTImĚŘ
10. 1. TECHNICKÁ POMOC: TRANSPORT PACIENTA 
(Boreč)
10. 1. TECHNICKÁ POMOC: TRANSPORT PACIENTA 
(Milešovka)
10. 1. POŽÁR NÍZKÉ BUDOVY – POŽÁR DVEŘÍ 
(Prackovice nad Labem)
16. 1. POŽÁR NÍZKÉ BUDOVY – POŽÁR RUINY (Li-
tochovice nad Labem)
2. 3. DOPRAVNÍ NEHODA – VYPROŠTĚNÍ OSOB 
(Dálnice D8 směr Ústí n.L.) 
29. 4. POŽÁR NÍZKÉ BUDOVY – POŘÁR RUINY 
(Bořislav)
5. 5. TECHNICKÁ POMOC – ODSTRANĚNÍ NEBEZ-
PEČNÝCH STAVŮ (Větrem uvolněná garáž – Velemín)
17. 5. TECHNICKÁ POMOC – ÚNIK NEBEZPEČ-
NÝCH LÁTEK DO OVZDUŠÍ (Milešov)
19. 5 POŽÁR – SKLADIŠTĚ SLÁMY (Prackovice nad 
Labem)
8. 6. POŽÁR LESNÍ POROST (Leská, Třebívlice)
15. 6. POŽÁR POLNÍHO POROSTU (Velemín – Tasava)
29. 6. ODŘAD MORAVA – POMOC OBCI ZASAŽENÍÉ 
TORNÁDEM 
5. 7. POŽÁR PRŮMYSLOVÉ HALY (výbuch v areálu 
PREOL – Lovosice)
13. 7. TECHNICKÁ POMOC – ODSTRANĚNÍ NEBEZ-
PEČNÝCH STAVŮ PO BOUŘCE (Opárno) 
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AKTUÁLNĚ Z mŠ ••••

Blížící se konec prázdnin a za-
čátek nového školního roku je 
vždy plný příprav a plánů, jak 
dětem vytvořit ještě zábavněj-
ší rok, než byl ten předchozí. 
ani letos to není standardní 
začátek vzhledem k  přetrvá-
vající k  pandemické situaci. 
Věříme ale, že opatření se do-
tknou naší práce i dětí co nej-
méně. 

Máme šest čerstvých předškoláků, kteří se těší na vý-
zvy odpovídající důležité přípravě pro vstup do školy. 
Školku navštěvuje dalších jedenáct mladších dětí. Jsme 
sice na začátku, ale na současném kolektivu je vidět, že 
jim vstřícnost, ohleduplnost a schopnost vnímat po-
třeby druhých nechybí. Jedna ze situací, kdy je možné 
toto pozorovat, je sportování. Začali jsme plně využívat 
nové multifunkční hřiště u školky a děti jsou z něj nad-
šené. Těší nás, když vidíme snahu podat dobrý výkon, 
ale zároveň i pomoci méně úspěšnému kamarádovi. 
Naším cílem je i letos učit děti úctě ke všemu živému  
a vytvořeným hodnotám. Je potřeba, aby si osvojily zá-
sady spolupráce, tolerance, empatie a zároveň posilova-
ly zdravé sebevědomí a sebeprosazení. Jen vyrovnané  
a sebejisté dítě bude připravené na další kroky v životě. •

nOví kaMarádI 
a spousta pohybu
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Přesně dva roky po spuštění nových webových stránek zís-
kala Chotiměř prestižní ocenění v soutěži Zlatý erb, která 
tradičně hodnotí kvalitu a obsah obecních webů. 14. září 
převzali starosta a místostarosta obce z rukou hejtmana Ús-
teckého kraje Jana Schillera bronzový certifikát za umístění 
v krajském kole a k tomu finanční odměnu 10 000 Kč. 
"Jde o ocenění pro celou obec a pro všechny, kteří se na 
tvorbě obsahu obecních stránek jakkoliv podílejí. Může to 
být třeba jen fotkou, spolupořádáním akcí nebo přípravou 
úředních dokumentů," řekl starosta při přebírání ceny. "Vel-
mi si ceny vážíme a je to pro nás velký závazek i povzbuzení 
do budoucna. My i ostatní úspěšné obce v soutěži ukazu-
jeme, že obecní web nemusí být jen nutnou povinností, 
ale může mít i zajímavý a funkční obsah, který je užitečný  
a pomáhá dělat život na vsi lepší." •

MáMe brOnz 
v sOuTĚžI zLaTý erb 
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•••• ZAVÁTO ČASEm

obchod
Zůstal ve stejné úrovni jako v roce minulém. V Choti-
měři vede prodejnu paní Kavinová z Velemína, v Dob-
kovičkách paní Knotková. Do Chotiměře byl konečně 
dodán Jednotou slibovaný mrazicí pult. Zásobování 
obou prodejen i hostinských provozoven bylo vcelku 
dobré. 

ovocnářská výroba
Od roku 1964 do roku 1970 bylo vysázeno v Chotiměři 
jabloní, hrušní a broskví za 1 009 313 Kčs. V roce 1971 
za 48 192 Kčs. 
Značné škody na sklizni ovoce byly způsobeny krupo-
bitím, které postihlo sady celkem třikrát. Škody byly 
částečně pokryty pojišťovnou. Průměrný náklad na 1q 
sklizeného ovoce činí 295 Kčs. 

Chotiměř před půl stoletím
pět se vydejme zpět o celé půl století. pomohou nám zápisy z kroniky, kterou tehdy vedl pan Josef malý. 
mimochodem v roce, na který letos vzpomínáme, se narodil pouze jediný ze současných trvale žijících 

obyvatel Chotiměře, který tedy letos oslavil padesátiny. proběhly volby a chystal se historicky první ročník 
litoměřické výstavy zahrada Čech. Co dalšího přinesl rok 1971 do naší obce?

Živočišná výroba 
Na plánovanou dojivost 8 l bylo dosaženo jen 6,70 l 
mléka na dojnici a den. Náklady na výrobu 1 litru mlé-
ka činily 2,84 Kčs. Nepříznivý vliv na výrobu mléka  
i na přírůstky měl nedostatek kvalitního krmiva. Pastva 
byla jen krátkou dobu. Jakost směsí pro vepře se zhor-
šila. 

Volby 
Podzim roku jsme prožili ve znamení předvolební kam-
paně pro volby do Národní rady, Federálního shromáž-
dění a národních výborů všech stupňů. V obci bylo vy-
tvořeno agitační středisko, které se zabývalo propagací 
voleb mezi občany a seznamováním občanů s  tím, co 
bylo v naší obci vykonáno za posledních 25 let od osvo-
bození naší vlasti Sovětskou armádou. •

O
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ZE ŽIVOTA OBCE ••••

Jak se vlastně ocitl zdeněk troška v Chotiměři? od-
pověď na tuto otázku je velmi jednoduchá. přijel totiž 
na výbornou Jitčinu koprovku. Neboť, jak sám říká, 
dobrého jídla není nikdy dost. a protože je člověkem 
společenským a velmi milým, souhlasil s rozhovorem 
pro Chotiměřské noviny. z tohoto setkání se nakonec 
vyvinulo velmi milé sousedské posezení a místo profe-
sionálního interview přátelské klábosení.

Když jsme se zeptali, jak se Zdeňkovi líbí Chotiměř, od-
pověděl, že má rád vesnice upravené a barevné, takové, 
kde je vidět, že si obyvatelé své domy hýčkají a zvelebují, 
takové, které se mohou chlubit svou malebností. Neubrá-
nil se srovnání naší obce  se svými milovanými jihočes-
kými Hošticemi. Asi je stále co zlepšovat.
Ze severočeských měst má nejraději Litoměřice, perlu na 
Labi. Zavzpomínal na natáčení pohádky Nejkrásnější há-
danka na hradě Sukoslav v Kostomlatech pod Milešovkou, 
kde prý se setkal s lidmi, kteří byli ochotni vždy pomoci  
a štábu kdykoli vyšli vstříc. Obdivoval ovocné sady v na-
šem okolí, malebnou přírodu, právě se totiž vrátil z pro-
cházky Opárenským údolím. Udivil nás znalostí okolních  
vrcholů, Košťálova, Oltáříku nebo Ostrého. 
Jako při každém sousedském povídání jsme nemoh-
li vynechat nejčastěji probírané téma - oblíbené jídlo.  
O Zdeňkovi je známo, že nade vše miluje vajíčka na všech-
ny způsoby a čerstvá rajčata. Labužnicky poznamenal: 
„Uzeninu nemusím, ale vejce ano. Nemít vejce třetí den, 
mám absťák! A rajčatovou šťávu. To mně bohatě stačí.” Má 
rád i luštěniny a těstoviny,  nedá dopustit na cibuli, česnek, 
majoránku, pepř a libeček - tedy základ kuchyně našich 
babiček. O české kuchyni tvrdí, že je zdravá a Jitku napo-

menul, že mu do koprov-
ky, která prý byla opravdu 
povedená, dala místo va-
řeného vejce maso. 
Ukázali jsme panu reži-
sérovi náš obecní časo-
pis, potěšilo nás, že se mu 
opravdu líbí, protože ne-
šetřil chválou, a byli jsme 
rádi, že si několik starších 
čísel mohl odnést s sebou.
Celé odpoledne jsme se 
vůbec nebavili o koro-
naviru, lockdownu nebo 
očkování, Zdeněk Troška 
tráví tento čas uprostřed 
své rodiny v Hošticích, 

věnuje se svým zálibám, kterých má tolik, že kolikrát 
neví, co dřív. Je vášnivý čtenář, poslouchá klasickou 
hudbu, studuje historii, chodí na houby, cestuje, hraje 
na klavír a  hlavně – má rád lidi. 
Během rozhovoru se neustále objevovaly kultovní a dnes 
už zlidovělé hlášky ze Zdeňkových filmů, zeptali jsme se 
proto, jak tuto skutečnost vnímá. S milým úsměvem od-
pověděl, že opravdové ocenění celé jeho tvorby je právě 
toto. Všichni známe vyjmenovaná slova: “Myslivec mys-
lí, že mydlář mydlí myš mejdlem”, když vidíme sousedku 
za plotem, napadne nás: „Co načuhuje, divizna jedna!” 
A v Chorvatsku si často posteskneme: „Táto, zlatý tvoje 
chrápání, ty cikády řvou jako krávy.” 
V závěru našeho setkání všichni okolo Zdeňka spěchali 
a popoháněli ho: „Za půl hodiny už musíme být v Pra-
ze, máme zpoždění…”, ale on se nenechal vyvést z klidu, 
mile se se všemi rozloučil, ujistil nás, že se zase brzy zasta-
ví, galantně doprovodil dámu, naši babičku, políbil jí ruku  
a vyfotil se s ní u jeho zamilovaných rozkvetlých růžových 
keřů. Odjížděl s dobrou náladou, deseti domácími vajíčky 
a s červeným květem voňavé růže.  My dodnes vzpomí-
náme na překvapivou a nečekanou návštěvu a děkujeme 
Milanu Macháčkovi, že nám toto setkání umožnil. •

MILá návšTĚva 
aneb slavný režisér 
a scénárista v Chotiměři
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neJLepší guLáš: první CHOTIMĚŘský 
kOTLík sI Odváží parTa z LOvOsIC
Sedm týmů se zúčastnilo historicky prvního ročníku soutěže o nejlepší guláš. Urputný  
a vyrovnaný boj o Chotiměřský kotlík nakonec vyhrála lovosická parta Mirka Otty, která si 
říká A je to! Druhé místo patří domácím Hladovým 
vařečkám a bronz brali Kotlíkáři pod vedením Tomá-
še Rejzka. 
Malý festival uspořádal spolek Herberk č. 7 a konal 
se v zázemí hospůdky Žíznivý Tygr. Rozhodování pě-
tičlenné poroty bylo velmi náročné. Svědomitě a dlou-
ze ochutnávali každý guláš a po skončení se shodli, 
že každý byl jiný, ale všechny byly skvělé. Poděkování  
a poklona tedy patří sedmi týmům, které v sobotu 18. 
září předvedly své kulinářské umění. •
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•••• ROZHOVOR

Byl jedním ze čtyř chotiměřských hasičů, kteří za-
čátkem léta vyrazili do oblasti zasažené tornádem. 
Spolu s  tomášem Doležalem, mariánem osvaldem  
a velitelem jednotky, pavlem Fulínem, pomáhali 
s odklízením následků řádění živlu, které nemá v his-
torii naší země obdoby. „Na dny na jihu moravy urči-
tě nezapomenu,“ říká dobrovolný hasič aleš Rejzek.    

Jak silný byl prvotní šok po příjezdu do postižené ob-
lasti? 
To, že se blížíme do postižené oblasti, jsme poznali už 
několik kilometrů předem. Z ničeho nic najednou trče-
ly podél silnice holé kmeny stromů, válely se poláma-
né větve, stromy vyvrácené kolem cest. Projížděli jsme 
okolo vesnice a už z dálky byly vidět  střechy provizor-
ně zakryté plachtami. V tu chvíli jsme ještě netušili, jak 

velké škody opravdu vznikly, a že to je právě Moravská 
Nová Ves, kam se za několik málo minut po „pětihvěz-
dičkovém ubytování“ v hodonínské sportovní hale 
vydáme na pomoc. První opravdový šok nastal právě  
v Hodoníně, kde z lesa okolo zoologické zahrady zbyla 
jen pláň s popadanými stromy.  

V  Moravské Nové Vsi jste strávili necelý týden. Pra-
covali jste ve velkém vedru na odklízení sutí, trámů, 
stromů a dalších následků řádění tornáda. Bylo to ná-
ročnější fyzicky nebo psychicky? 
Pro nás to bylo náročné hlavně kvůli vysokým tep-
lotám, celodennímu pohybu na přímém slunci a v pra-
chu, který byl úplně všude, především z  poničených  

„Šok hned po 
příjezdu. Z lesů 
byly holé 
pláně,“

vzpOMíná 
aLeš reJzek 
na zásaH na 
MOravĚ
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CHOTImĚŘSKÉ RECEPTY ••••

Cuketová pizza
vĚrY sedLákOvÉ

INGREDIENCE
✓ 1 cuketa 
✓ 1 vejce
✓ 30% Eidam 
✓ cokoliv na ozdobení

SuROVINy
✓ 250 g hladké mouky
✓ 150 g cukru
✓ 90 ml oleje
✓ 2 vejce
✓ 200 g jogurtu nebo 
zakysané smetany
✓ 200 g cukety
✓ 1 vanilkový cukr
✓ 1 prášek do pečiva

a zdemolovaných zbytků domů. Po psychické stránce 
to měli nejsložitější hlavně místní obyvatelé. Ale i na 
nás zapůsobila jejich nelehká situace. Na takovou apo-
kalypsu se skutečně jen tak zapomenout nedá. 

Snese tento druh zásahu srovnání s  něčím, co už jsi  
u dobrovolných hasičů zažil? Například s povodněmi?  
Určitě se to zčásti dá porovnat s  povodněmi. Hlavně 
z hlediska počtu nasazených osob z řad příslušníků 
HZS, JSDH nebo armády. Jinak jsou to dvě úplně roz-
dílné situace. Při povodních se voda z budov odčerpá, 
v okolí opadne, bahno se zlikviduje, domy se nechají 
vyschnout, opraví a po pár týdnech není znát, že nějaké 
povodně vůbec byly. Kdežto při tomto neštěstí domy 
přišly v těch lepších případech pouze o střechu, v těch 
horších ale majitelé přišli doslova o celý dům, protože 
měl narušenou statiku a musela být nařízena demolice. 
A to prakticky u více než 180 nemovitostí. Myslím, že 
dopad tornáda bude zde patrný ještě dlouhá léta.  

Na místě jste pracovali společně s členy dalších jedno-
tek, nejen ze severu Čech. Jak spolupráce fungovala? 
Bylo vše dobře zorganizováno k užitku akce? 
Spolupráce probíhala dobře, jelikož asi 30 osob z růz-
ných stanic HZS a JSDH Ústeckého kraje dostávalo 
instrukce od velitele, který každé ráno společně s kri-
zovým štábem a vedením obce řešil, co, kde, a jak je po-
třeba udělat. Takže nám byla přidělena například celá 
jedna ulice a postupovali jsme s likvidačními pracemi 
od začátku ke konci.

Jak reagovali místní na vlnu pomoci, která k  nim 
dorazila? Zajímali se například, odkud jste nebo na 
bližší kontakt jste neměli čas ani síly? 
Ve většině případů nebyla ani příležitost. A to třeba pro-
to, že majitelé domů nebyli na místě, neboť v obci měli 
více zasažených nemovitostí nebo řešili, kde s rodinou 
stráví další týdny. Ale místní jinak reagovali neuvěřitel-
ně vstřícně a velkoryse! Byli i tací, kterým nezbylo skoro 
nic, a i přesto by nám svůj poslední majetek za pomoc 
darovali. Nezapomenu na osmdesátiletého pána, který 
pronesl: „Ani mě nenapadlo, že mi ještě někdo přijde po-
moci.“ A po této větě nám chtěl za naši práci zaplatit.•

Představuji tento recept všem, kteří ještě neznají, odleh-
čenou verzi pizzy. Nastrouháme cuketu, lehce osolíme  
a necháme asi 10-15 minut odstát, poté vymačkáme 
přebytečnou tekutinu. K cuketě přidáme 1 vejce a plnou 
hrst nastrouhaného sýra. Směs poklademe na pečící pa-
pír a v troubě na cca 180ºC, zapečeme, až vznikne kom-
paktní hmota. Tu pak ozdobíme vším, co máme rádi  
a dopečeme.

cuKetOVÉ muffINY
haNY dOudOVÉ

poStup přípRaVy
Cuketu nastrouháme 
(klidně nahrubo), při-
dáme mouku s práš-
kem do pečiva a pro-
mícháme.
V jiné míse vyšleháme 
jogurt, vejce, olej a oba 
druhy cukru.
Tekutou směs přidá-
me k cuketě s moukou  
a důkladně promícháme.

Lžící plníme košíč-
ky, můžeme přidat 
například tvaroho-
vou nebo povidlo-
vou náplň.
Pečeme ve vyhřáté 
troubě při 200°C asi 
20 minut.
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•••• PRVNÍ SPORTOVNÍ HRY

Poslední červnová sobota patřila v  Chotiměři 
sportu. Desítky dětí i dospělých se sešly na prv-
ních chotiměřských sportovních hrách, aby spo-
lečně symbolicky zahájily provoz na rekonstruo-
vaném multifunkčním hřišti. Plácek u mateřské 
školky prošel v  uplynulých měsících kompletní 
obnovou a díky podpoře dotačního programu 
Ministerstva pro místní rozvoj dostal nový po-
vrch i osvětlení. 
Slavnostní výkop provedla krátce po 15 hodině 
nejstarší obyvatelka obce, paní Věra Hřebíková. 
Hned poté se rozběhlo po celém areálu několik 
sportovních disciplín, ve kterých děti sbíraly 
body, které následně mohly směnit za výhry. Mo-
tivací byly sladkosti, drobné hračky nebo ovocné 
produkty darované firmou Valdemara Grešíka. 
Zhruba hodinový kolotoč kopů na branky, házení 
na koš, skoků a běhání vystřídal turnaj v nohejba-
le. Do prvního ročníku Chotiměřské smeče se při-
hlásilo šest týmů. Celkových vítězem se stalo trio 
Tomáš Rejzek, Pavel Kupera a Milan Johanovský, 
kteří ve finále porazili tým ve složení Lukáš Čer-
ný, Michal Bouček a Martin Vild a zaslouženě tak 
převzali stříbrný putovní pohár. •

sLavnOsTní OTevŘení 
nOvÉHO HŘIšTĚ
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práCe v ObCI
LÉTO a násTup pOdzIMu
léto roku 2021 je minulostí. proto přinášíme pra-
videlný souhrn aktuálního dění, plánů a záměrů 
obecního úřadu. pro ještě lepší informovanost pak 
doporučujeme sledovat také webové stránky obce  
a facebookový profil Život v Chotiměři a okolí. 

neJzeLenĚJší LÉTO 
pOsLední dekádY 
Díky střídání vydatných srážek a teplého počasí byla 
uplynulá sezóna z hlediska údržby zeleně jednoznačně 
nejnáročnější za poslední dobu. Koneckonců na vlastní 
kůži to pocítil snad každý chotiměřský zahrádkář. Ta-
kové množství trávy a plevele v srdci středohoří dlouho 
nepamatujeme. Díky nasazení obecní technické čety 
se podařilo udržet v pořádku důležité travnaté plochy, 
jako jsou například hřbitov, školka, sportovní hřiště, 
centrum obce. Současně procházely pravidelným seká-
ní cesty v katastru obce od cyklostezky v Oparenském 
údolí až po okolí Kořínky včetně obnovených pěšin 
pod Hrušovkou. Poděkování náleží kromě obecní par-
ty také P. Koubovi z Hrušovky a firmě pana Grešíka za 
pomoc a podporu. 
V podzimní fázi nás samozřejmě čeká úklid listí, prů-
klest a prořez dosud neudržovaných částí cest a příkopů 
a také plánovaná výsadba stromů podél obnovovaných 
komunikací. 
Pro příští sezonu již obec posiluje výbavu pro údržbu 
cest, silnic a chodníků a na základě doporučení expert-
ní skupiny a rozhodnutí zastupitelstva objednává ma-
lotraktor pro komunální účely značky Vega HP47 Ex-
celent s příslušenstvím. Práce v obci by i díky tomuto 
stroji měla být v dalších letech efektivnější a rychlejší, 
především i ve svozu odpadů. Základní pořizovací cena 
stroje je necelých 630 000 Kč a v souvislosti s nákupem 
bylo zažádáno o dotační podporu ze strany Ústeckého 
kraje. 

CHOTIMĚŘský Ježíšek 
v LázníCH 

Naplno odstartovala plánovaná rekonstrukce kaple na 
Opuce. Výklenková památka projde opravou rozděle-
nou na více etap. Po jarním odstranění zeminy a svrch-
ních omítek následuje podzimní oprava kamenných 
prvků. Jemné úpravy pískovce, profilování kamenných 
říms a rekonstrukci střechy provádí kamenický mistr 
Robert Pokorný. Při pravidelných kontrolních dnech 
bylo na základě doporučení vedení Národního památ-
kového ústavu z Ústí nad Labem rozhodnuto, že sou-
částí zásahu bude také dočasné odstranění kříže s  Je-

žíšem. Ten byl odvezen do kamenické dílny v Děčíně, 
kde bude v rámci „lázeňského pobytu“ ošetřen a zbaven 
drobných šrámů a následně se vrátí na své místo na vr-
cholu kaple. 
Předběžný rozpočet této fáze opravy činí zhruba 300 000 
Kč. Máme radost, že Ministerstvo kultury vyhověl naší 
žádosti o dotaci a podpořilo rekonstrukci kamenných 
částí částkou 150 00 Kč. Mnohokrát děkujeme! 
Kamenické práce by měly být hotové do konce roku. Na 
jaře příštího pak započne fáze opravy omítek a štuků. 

víCe MOžnOsTí parkOvání 
a bezpečnOsT v uLICíCH 

S cílem nabídnout více parkovacích míst mimo zástav-
bu vznikla odstavná plocha při vjezdu do obce směrem 
od Velemína. Více než deset stání pro osobní vozy se 
nachází na začátku cesty k  nádraží. Místo je zvoleno 
tak, aby neohrožovalo bezpečnost dopravy v obci. Vyu-
žívat jej mohou turisté i místní. Přibylo nad odstavnou 
plochou nové osvětlení a nyní probíhají poslední úpra-
vy. Věříme, že se nyní uvolní často plná státní na návsi 
nebo u hasičárny. Je to pro řidiče sice pár kroků navíc, 
ale pomáháme tím klidu v srdci obce. 
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Bezpečnosti pomáhá také položení zpomalovacích pra-
hů na vjezdu do Oparenského údolí. Dva velké polštáře 
na cestě směrem k mlýnu jsou zde od konce prázdnin 
a první postřehy ukazují, že došlo ke zpomalení aut  
a provoz je klidnější. Děkujeme všem, kteří v  tom-
to místě jezdí opravdu pomalu a dávají pozor. Pohyb 
pěších včetně dětí na stezce je v  podstatě nepřetržitý  
a opatrnosti zde není nazbyt, byť se jedná o lesní cestu. 
Do další důležité fáze vstupuje také projekt cesty pro 
pěší ke hřbitovu. Mlatová pěšina, která povede při ces-
tě z obce po levé straně, nyní čeká na kladná stanovis-
ka dotčených orgánů, majitelů pozemků a na stavební 
povolení. I zde je také žádáno o dotační podporu. Po-
kud vše půjde správně, mohla by realizace proběhnout 
v první polovině příštího roku. 

kanaLIzaCe: vYčIšTĚnO, 
zkOnTrOLOvánO, zaMĚŘenO 
Důležité práce má za sebou obecní kanalizační systém. 
V  rámci příprav k připojení na plánované čistírně prošla 
splašková kanalizace důsledným tlakovým čištěním, po-
drobným kamerovým monitoringem a nakonec také geo-
detickým zaměřením. Na sklonku léta tak máme v  ruce 
detailní podklady pro její dokončení. 
Projekt čistírny ještě čeká na doplňující souhlasná sta-
noviska dotčených orgánů, například Lesů ČR nebo 
Hasičského záchranného sboru. Klíčová souhlasná 
vyjádření od CHKO, Povodí Ohře a Odbor životního 
prostředí již máme k dispozici jako podklad pro získání 
stavebního povolení. 
Vzhledem k „covidové“ situaci je samozřejmě těžké 
odhadovat další vývoj. Nicméně platí, že čím dříve po-
suneme projekt do finální fáze, tím lépe. Pro nás, pro 
obec, pro životní prostředí. A vždy je dobré připomínat 
zásady správného hospodaření s  odpadními vodami, 
především pak absolutní zákaz vypouštění odpadních 
vod do současné splaškové či dešťové kanalizace. V této 
souvislosti odkazujeme na odborný článek v předcho-
zím čísle Chotiměřských novin. 

pOdzeMní kOnTeJnerY, 
NOVÉ vedení, Lepší 
KONtrOla VOdY
Obec rozvíjí záměr podzemních kontejnerů na tříděný 
odpad. V hledáčku je vhodné místo i typ nádob. Cílem 
je navýšení objemu kontejnerů především pro plast  
a papír a současná úspora místa a čistota okolí sběrného 
hnízda. 
V rámci kontroly dodávky vody do obce byla šachta na 
pile osazena kontrolním vodoměrem. Pomůže to odha-
lit a případné úniky v poli mezi Velemínem a pilou. 
Připravujemeje projekt na rekonstrukci elektroinstalace 
v mateřské školce. Původní rozvody jsou dlouhodobě 
nevyhovující a je nutná jejich obnova. Realizaci máme 
v plánu příští letní prázdniny. 
Úpravou by měla projít také část areálu zahrady ma-
teřské školky. Vysazeny budou nové stromky a keře, 
odstraněny musí být dvě uschlé a dětem nebezpečné 
břízy v rohu zahrady, upravem bude i vjezd a nevhodná 
parkovací místa pro personál MŠ a nájemníky budovy. 
Projekt by měl být financován z dotace. 
Podařilo se najít vhodná místa pro výsledná díla 
z  řezbářského sympozia Chotiměřské dřevo. Práce 
studentů ústecké fakulty designu byly s  pomocí těžké 
techniky rozmístěny a nyní zdobí vyhlídky podél ob-
novené cesty v  okolí rybníka Kačák a velkého hřiště  
u sušárny.  
Děkujeme všem za pomoc, vstřícnost a trpělivost. Se 
svými podněty, nápady a tipy na zlepšení se na nás ne-
váhejte kdykoliv obrátit. •
Jakub Wajshajtl, starosta obce & zastupitelstvo obce Chotiměř 
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Druhá zářijová středa. minutu po 18:00 se ozývá  
z vln Českého rozhlasu 1,  Radiožurnálu startovní 
výstřel, který má na svědomí představitel filmového 
emila zátopka, herec Václav Neužil. Na více než 80 
místech po celé zemi se vydávají na různé tratě běžci 
všech generací. a podruhé je u toho také Chotiměř. 
připraveny byly opět trasy pro děti i dospělé. 

Hlavní kategorii po roce opět ovládl místní běžec Pa-
vel Kupera. Povedlo se mu navíc o 9 vteřin vylepšit 
vlastní loňský výkon a zvítězit v  čase 25 minut a 31 
sekund. Mezi ženami na šestikilometrové trati kralo-
vala Hanka Krejčí. Celkem si krásnou cestu Opáren-
ským údolím proběhly téměř tři desítky sportovců. 
Ještě před dospělými změřily své síly děti. Kategorie 
předškoláků patřila Týnce Nguyen a Sašovi Valáškovi. 
Mezi školáky zvítězili Ondra Holý a Sofie Kučerová. 
Celé odpoledne provázela výtečná atmosféra. Dík za 
ni patří všem, kteří přišli běžce podpořit. Odměnou 
jim byly parádní výkony i skvělá vanilková a borůvko-
vá zmrzlina. Obrovské poděkování patří dobrovolní-
kům, kteří se podíleli na přípravě a organizaci. •

krásná aTMOsfÉra uMOC  nĚná TraťOvýM rekOrdeM
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ŽeNy 6 000 m
Pořadí St. číslo Příjmení Jméno Rok nar. Čas

1 24 Krejčí Hana 1986 33,29
2 16 Cieslerová - Smržová Michaela 1991 33,32
3 8 Koťová Kamila 1991 33,34
4 3 Krumbholcová Ála 1973 35,06
5 7 Kučerová Patricie 1990 35,15
6 12 Kasalová Michaela 1986 35,53
7 11 Daňová Kateřina 1976 36,05
8 13 Cibulková Hana 1975 36,48
9 23 Benešová Monika 1980 38,48

10 20 Wančová Drahomíra 1993 39,32
11 6 Chválová Tereza 1987 39,34
12 1 Hlušičková Petra 1975 39.57
13 19 Boučková Iva 1981 40,31

muŽi 6 000 m
Pořadí St. číslo Příjmení Jméno Rok nar. Čas

1 5 Kupera Pavel 1997 25,31
2 25 Krejčí Tomáš 1985 26,54
3 9 Rainer Jaroslav 1991 27,16
4 2 Nohál Michal 1983 27,43
5 20 Holý Ondřej 2007 28,36
6 4 Přikryl Jan 1972 28,41
7 48 Němec Jaroslav 1966 29,48
8 17 Smrž Vladislav 1977 30,45
9 15 Wajshajtl Matěj 2008 32,37

10 10 Rejzek Aleš 1995 32,56
11 14 Johanovský Lukáš 2001 39,12
12 21 Podaný Antonín 1987 39,28
13 22 Gut Tomáš 1979 45,01

krásná aTMOsfÉra uMOC  nĚná TraťOvýM rekOrdeM
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den ObCe s HOrOLezeCkOu sTĚnOu, 
sTŘeLnICí a aMerICkýMI veTeránY
Poslední srpnová sobota patřila již podruhé Dni obce. Po 
roce se opět mohli sejít lidé z Chotiměře, jejich přátelé, 
kamarádi a rodiny. Společně jsme si připomněli symbolické 
narozeniny naší vesničky a prožili den plný zábavy  
a pohody. Vše odstartoval dopolední Den otevřených 
dveří v  hasičárně, odpoledne navázalo setkáním na 
velkém hřišti horolezeckou stěnou, kreativními dílnami, 
mini přehlídkou veteránů, živou muzikou, střelnicí nebo 
stánkem spolku PRO Chotiměř, kde každý mohl vytvořit 
své blahopřání obci. Prohlédnout si je můžete na začátku  
a na konci tohoto vydání... •Fo
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Logo. Jasná vizuální identita. Jednotný styl, který bude 
Chotiměř dobře reprezentovat a na malém prostoru vy-
stihne charakter vesničky a okolí. To je podstata nápadu, 
který v posledních týdnech rozvíjí vedení obce ve spolu-
práci s odborníkem. Cílem je graficky vizualizovat název 
obce a následně toto logo a styl jednotně používat napří-
klad na plakátech, ve zpravodaji, na webových stránkách, 
sociálních sítích nebo propagačních materiálech. 
Z  několika setkání se zkušeným lovosickým grafikem 

ObeC HLedá vLasTní LOgO, pOMOCI MůžeTe I vY
Martinem Klausem vzešly první čtyři návrhy, které 
v Chotiměřských novinách představujeme a od kterých 
by bylo možné se odrazit dále. V současné fázi se jedná 
o nalezení té správné cesty. Samozřejmě se v budoucnu 
počítá s logem v barvách obce. 
Které logo by podle vás dobře reprezentovalo a vystiho-
valo Chotiměř? Máte nápad nebo návrh na vylepšení? 
Děkujeme za vaše reakce na emailu obec@chotimer.cz  
nebo při osobním setkání s vedením obce.

KříŽoVKa
Nedaleko 
Chotiměře se 
nachází chráněná 
oblast oparenské 
údolí, která se 
může pochlubit 
jedním unikátním 
číslem. týká se 
vodního toku, který 
lokalitou protéká. 

odpověď naleznete 
v tajence křížovky.
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19. století se nazývalo stoletím páry, protože byla tehdy 
jedinou hnací silou lokomotiv a veškerá přeprava zboží 
se uskutečňovala po železnici, proto bylo toto období 
rozvojem staveb železničních tratí a jejich vybavenosti. 
Stavěly se stanice s potřebným kolejištěm, staniční bu-
dovy i železniční sklady. Zboží dopravované vlakem do 
stanice muselo být někde uloženo, než si jej příjemce 
vyzvedl. O doručení zásilky byl železničář vyrozuměn 
poštovním úřadem nebo poslem, to pochopitelně vyža-
dovalo čas, na který bylo nutné zásilku uskladnit. Proto 
u každé železniční stanice bylo vybudováno staniční 
skladiště.
Budova staničního skladiště se nacházela na rampě, 
která byla postavena tak, aby se její výška shodovala  
s výší podlahy železničního vozu, který stával na mani-
pulační koleji č.5. Z druhé strany byla přístupná ze sil-
nice, aby i odtud bylo snadné nakládání i vykládání zá-
silek. Boky rampy tvořily pískovcové bloky, svrchní část 
byla vydlážděna čedičovými kameny, kočičími hlavami. 
Směrem k silnici byly zabetonovány železné kruhy pro 
uvázání krav a koní. Vstup na rampu zajišťovaly od sta-
nice pískovcové schody, z opačné strany bylo možno na 
rampu najet. Zbytky této plochy najdete blízko nádraží 
dodnes, budova už je bohužel stržena. 
Na konci rampy byla umístěna silniční váha,  na níž se 
vážila zejména cukrová řepa, ovoce, uhlí nebo  dřevo 
z pily. Za váhou stál útulek traťové distance, který byl 
obehnán cihlovou zdí a u kterého stávala železniční 
drezína. Budova skladiště byla postavena z  červených 
pálených tvrdých cihel. Stěny byly hrázděné, střešní ná-

stavba dřevěná a zčásti prosklená. Střechu tvořila prk-
na pokrytá dehtovým papírem. Část skladiště sloužila 
jako sklad petroleje a dalších věcí potřebných pro pro-
voz stanice. Těžké dvoukřídlé dubové dveře, které byly 
zavěšeny na kolejničkách, se zajišťovaly velkou petlicí  
a visacím zámkem.  
A jak vypadal provoz? Nádraží se hemžilo vlaky, povo-
zy a personálem, jak vyplývá z následujícího textu.
Po příjezdu vlaku se zásilkou  nahlásil vlakvedoucí 
výpravčímu  druh zboží, počet kusů a celkovou váhu  
a předal mu průvodní listiny. Zboží, které nebylo ihned 
vyzvednuto, vlaková četa a staniční zřízenec s pomocí 
ocelových můstků a dvoukolových přepravních vozíků 
uložili ve skladišti. Za uložení zásilky se vybíral popla-
tek,  skladištné, a za přistavení železničního vozu k vy-
kládce, stojné. Nakládalo se zejména dřevo, ovoce, řízky 
z cukrové řepy, uhlí pro uhelné sklady Velemín, koně 
nebo ovce, které byly dopravovány ze Slovenska. Někdy 
kolem roku 1960 se podařilo asi dvaceti ovcím utéci  
a několik dní se krajem potulovaly, což se asi deseti sta-
lo osudným, když do jejich stáda najel vlak, který táhl 
prázdné vozy na uhlí. 
Chotiměřské nádraží je dnes tichým a klidným místem, 
ožívá pouze během víkendů v letních měsících, když  
přijíždí Švestková dráha. Také zmiňované   staniční 
skladiště  připomíná pouze zpustlá rampa, zarostlá 
plevelem a divokými ostružinami. Díky vzpomínkám 
pana Klímy a jeho poznatkům  z kroniky stanice mohlo 
chotiměřské nádraží v našich myslích opět ožít pracov-
ním ruchem a lidským hemžením. •

STaniční SkladišTě 
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